



Ramai wanita termasuk golongan profesional terkesan menghadapi vaginismus. Pakar Psikologi Klinikal Universiti Putra Malaysia, Profesor Dr Firdaus Mukhtar berkata, mereka yang terbiat boleh dianggap masih dara walaupun bergelar isteri kerana secara teorinya belum 'bersama' suami. *Lapor Siti Zariah Saib.*

lokal

**TANDA VAGINISMUS**

Sebelum melakukan hubungan intim mereka sudah mengalami kesakitan akan berlaku.

Mengelakkan diri daripada melakukan hubungan intim sehingga tiada nafsu.

**FAKTOR VAGINISMUS**

- Sejarah penderita seksual
- Risau berlaku kahamilan
- Kesakitan ketika hubungan seksual
- Kurang pendidikan seks
- Pendekatan imajinal seksual yang mengesakan ketika zaman kanak-kanak
- Kegagalan rumah tangga
- Jangkitan saluran kencing dan faraj
- Kerap dimalukan suami
- Mengatakan seks dengan dosa, kotor dan tabu

# Dilema kamar tidur

Penghidap vaginismus bukan mati putik tetapi sukar jalani hubungan intim dengan pasangan

Oleh Siti Zariah Saib  
@hmetro.com.my

**Kuala Lumpur**

Kedegupan apak pelik apabila ada segejalanya wanita masih tidak dapat melakukan hubungan intim biarpun sudah berkahwin sudah beberapa tahun.

Mereka ini bukan tergolong sebagai mati putik sebaliknya ada keteguhan seksual sama seperti insan normal lain, tetapi tidak dapat menyadainya.

Bagi Hafiza Saraid, 35, bukan muna sebahari dia merasakan ada sesuatu yang tidak kena kerana masih dara biarpun sudah bergelar isteri. Bukan dia tidak mencuba malah sejak malam pertama, dia dan suaminya melubokkan hubungan kelamin namun gagal.

"Cih kerana masih belum hamil, akhirnya kami mencercitakan masalah kepada kakang. Mereka mencuba saya berjumpa pakar namun apa yang saya alami tidak kaitan dengan buatan orang," nar Hafiza.

Tidak sanggup menanggung penderitaan, suaminya membawa Hafiza bertemu pakar perubatan dan sakit puan. Namun doktor menegaskan tiada sebarang jangkitan. Ia normal sama seperti pasangan lain.

Belas kemudian dirujuk kepada pakar

pelekatik untuk pergelasan lanjut.

"Doktor mengatakan saya menghidap vaginismus, ia sesuatu yang ganjil dan tidak pernah saya dengar. Saya risa pelik dengan diri sendiri. Saya rasa semua orang tidak memahaminya dan tidak boleh melakukan apa-apa untuk mengahaminya.

"Apa yang membandingkan saya sangat sedih dan kecewa kerana bermacam perkara saya boleh lakukan dalam hidup. Saya wanita bekerjaya dan mempunyai personaliti menarik, tetapi gagal melakukan hubungan intim," ujarnya.

Tarbiyah Hafiza lagi, apa yang dialami seperti tidak masuk akal.

Sedah lima tahun melangsungkan perkahwinan dan banyak cubaan melakukan hubungan, tetapi ia tetap tidak berjaya walaupun ketika berbulan madu.

Suaminya juga tidak memahaminya sebaliknya menanggung sehingga Hafiza sudah sepuasnya.

Menurut Pakar Psikologi Klinikal Jabatan Perubatan dan Sains Kesihatan, Universiti Putra Malaysia (UPM), Profesor Dr Firdaus Mukhtar ramai wanita berhadapan vaginismus bertamara golongan profesional di bandar.

Mereka ini dikatakan masih dara walaupun bergelar isteri kerana secara teorinya masih

belum 'bersama' suami. Menurut kumpulan ini bukan orang-orang yang dilihat daripada segi kewartan mereka berperwakilan menarik, memiliki kerjaya, berpendidikan tinggi dan terdiri daripada sebahari. Namun akibat vaginismus ada pasangan bercerai.

Ia membandingkan fikiran, psikologi atau campuran kedua-duanya. Gangguan ini turut dikaitkan dengan konflik psiko-seksual. Ada pasangan juga terhadap hubungan seksual disebabkan ia menyakinkan dan kurang pengemahaman mengenai psikologi seksual dan anatomi.

"Jadi katekutan dan kecemasan akan mengakibatkan kekejangan otot vagina secara spontan seterusnya menghalang hubungan seksual berlaku," katanya.

Secara global hampir empat hingga 12 peratus wanita di dunia

mengalami vaginismus. Bagaimanapun, di Malaysia tiada maklumat terperinci dilaporkan sesok ini.

ramai pesakit menderita dalam diam.

Menurut Kertan Jabatan Obstetri dan Ginekologi, Hospital Canselor Tunku Mahyar (HCTM) UKM, Prof Dr Nur Anisah Abd Ghani vaginismus adalah kondisi apabila otot pelvis mengalami kekejangan (menjadi spastik) ketika penetrasi berlaku ke dalam faraj. Ia bukan sahaja membandingkan penetrasi ketika hubungan kelamin, tetapi pemeriksaan ginekologi mengguna jari atau peralatan serta pemeriksaan tempen ketika had.

"Vaginismus terbahagi kepada dua iaitu primer dan sekunder. Vaginismus primer dikatakan berlaku pada mereka yang tidak pernah melakukan hubungan seks, manakala sekunder dikatakan berlaku pada bagi yang pernah melakukan hubungan seksual yang normal, tetapi disebabkan perkara

lokal

**Fisioterapi otot pelvis**

Ajar pesakit cara mengawal otot pelvis bagi menerangkan perasaan.

**Teknik pemfanaan**

Mengalif perhatian dari memikirkan pada bukaan.

**Menggunakan ubat**

Ubat-ubatan tahan sakit, ubat penenang serta ubat membantu mengawal kekejangan otot.

**Sentuhan dan dilatasi**

Membiasakan mereka dengan situasi penetrasi

**Melakukan Terapi Kognitif Tingkah Laku (CBT)**

dengan cara membayang pemikiran negatif yang akan mengganggu perasaan dan tingkah laku.

**Memberi pendidikan seksual**

anatomikal atau alat kelamin dan bagaimana proses penetrasi berlaku.

**Menjajar proses penetrasi**

menarik menerusi pemfanaan dan berenang bagi mengaktifkan parik vagina.

**Bagaimana melakukan penetrasi**

terpaka kesakitan.

## Pesakit malu terima rawatan

**Kuala Lumpur** Malu dengan keadaan diri menyebabkan ramai pesakit vaginismus tidak mahu mendapatkan rawatan. Lebih mesyukurlah, ada beberapa golongan ini tidak diberi perhatian sehingga rawatan secara spontan ketika penetrasi berlaku ke dalam faraj. Ia bukan sahaja membandingkan penetrasi ketika hubungan kelamin, tetapi pemeriksaan ginekologi mengguna jari atau peralatan serta pemeriksaan tempen ketika had.

"Vaginismus terbahagi kepada dua iaitu primer dan sekunder. Vaginismus primer dikatakan berlaku pada mereka yang tidak pernah melakukan hubungan seksual, manakala sekunder dikatakan berlaku pada bagi yang pernah melakukan hubungan seksual yang normal, tetapi disebabkan perkara



## Bercerai tak sanggup hadapi tekanan

**Kuala Lumpur** Tidak mahu membuat perubahan sebelum melakukan hubungan seksual, suami yang memerlukan kegunaan sendiri, suami bernafsu sehingga sangat kegagahan isteri untuk bersama (vaginismus) antara punca-punca perceraian membandingkan hubungan seksual yang dirujuk kepada peguam syariah Datuk Zaidi Zain. Ujarnya walaupun kebanyakan kes berpancung daripada suami namun ada juga disebabkan kegagahan wanita dalam melakukan

hubungan seksual sehingga mendorong pasangan mengambil keputusan bercerai disebabkan tidak sanggup menanggung tekanan.

"Saya memerina aduan daripada suami yang mengadu isteri tidak dapat melakukan hubungan seksual terpa sebarang punca. Pasangan ini sudah enam bulan berkahwin namun sejak malian pertama ia isteri berpancung sebagai sebarang hubungan kelamin tidak berjaya dilakukan. Mereka membandingkan suah merujuk

doktor namun doktor menegaskan ia isteri tidak sebarang masalah kesihatan," katanya.

Tambahan Zaidi lagi, kebanyakan pasangan tidak mahu mendedahkan masalah berkaitan seksual kerana ia dianggap memalukan terutama jika diketahui keluarga. Sebab itu sebahai-balehnya mereka mencercakannya atau membandingkan alasan berbeza.

"Sebab itu saya merasakan kes membandingkan vaginismus memang ada namun ia tidak hendak didedahkan disebabkan malu dan serta menghidap tanggapan negatif masyarakat," katanya kepada Harian Metro.